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תמצית דיון והחלטות:

סקירה ומעקב 1. 

הדיון:עיקרי 

יו"ר הועדה, מר שמואל ליטוב, דיווח על תוכנית הדגל לנוער בסיכוי הנקראת נוטעים יחד. הרעיון הוא 
לפנות לרשויות מקומיות מתוך יישובי מעוף ברחבי הארץ המתאפיינים בסוציו אקונומי נמוך, ולבקש 

דו את מהם לאתר נערים ונערות מקצה הרצף שנותקו לחלוטין ממסגרת הלימודים הנורמלית ואיב
חווית ההצלחה בכל מה שקשור ללימודים, בתוכנית זו יש אפשרות לקק"ל לספק להם מקומות עבודה 

רשויות כבר  21בחקלאות ובבניה ושאר סיורי שטח ולהרוויח כסף שנותן להם סיפוק וחווית הצלחה, 
טיפול בנוער, נענו דרך הקול קורא לשיתוף פעולה ויצא מכרז לגופים מפעילים שיש להם רקע בניסיון ב

גופים עיקריים כאשר ההמלצה מהייעוץ המשפטי שהמכרז יהיה  4בחודש ספטמבר שנה שעברה נבחרו 
דו שלבי, בשלב ראשון תיבחן היכולת העקרונית שלהם להפעיל את התוכנית, ובשלב שני בודקים אם 

ץ המשפטי תוכנית העבודה הספציפית תואמת את חוו"ד המקצועית בחטיבת החינוך. לבקשת הייעו
הפרויקט נדחה עד אישור התקציב ולאחר שוועדת פרויקטים אישרה אותו, הייתה פניה למנהל 

החטיבה, שר שלום ג'רבי, מיו"ר הדירקטוריון לעצור את התוכנית של נוער בסיכוי כל עוד אין תקציב 
משפטית לשליחות הציונית בחו"ל. יו"ר הועדה מדווח שפנה ללשכה המשפטית והובהר שאין מניעה 

להתקדם עם התוכנית לאחר שעברה את כל הוועדות הרלוונטיות ואושרה בוועדת החינוך, ההנחיה 
המשפטית אומרת שאין מניעה ליישם את התוכנית ולכן אין שום הצדקה לקשור בנושאים 

 קואליציוניים אחרים ולכן חטיבת החינוך ממשיכה בהתנהלות השוטפת.

רבי':סקירה מנהל החטיבה, שר שלום ג'
הפרויקטים בנושא של נוער בסיכוי, תוכנית בסטף לנערות  3מנהל החטיבה, שר שלום ג'רבי, דיווח על 

רשויות מקומיות ביישובי  52בסיכוי שעבר ועדת שותפויות, ונוטעים יחד כפי שעדכן יו"ר הועדה שפנו ל
רו מקפת פתח תקווה, נבח 4מתוכם ביקשו לשתף פעולה, נעשה מכרז לגופים מפעילים  16המעוף כאשר 

מרחבים, לאופק, וארץ עיר, ותוכנית בחוות החקלאיות לנוער בסיכוי לשלב נערים שנפלטו ממעגל 
הלימודים ולתת להם אופק משמעותי וחווית הצלחה עם עבודה ותוכן חינוכי.

ה שמעון אבוחצירה, רכז נוער החוות מטעם חטיבת החינוך, עדכן שכל התוכנית נעשית בשיתוף פעול 
הגופים  4מול אלי ידיד מחטיבת מפ"ק, כאשר המטרה לבנות לנערים מסגרת משמעותית יחד עם 

המפעילים שהוזכרו. לארץ עיר יש חווה חקלאית הנקראת חוות רימון ביער להב, לשאלת יו"ר הועדה 
האם כבר הם מוכנים לקלוט את הנערים ולהפעיל את הקבוצה, השיב ברגע שנגייס את הנערים יוכלו 

כשחלק ממנו הולך לאיתור הנערים, ₪  55,000להתחיל בפעילות, כאשר התקציב לכל קבוצה הוא 
לשאלת חברת הועדה רונית בויטנר מי אמור לשוחח עם אותם נערים, השיב שהרשות המקומית 

 מעבירה לגוף המפעיל רשימה של נערים והרכז בשטח של אותו גוף עושה את העבודה. 
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ג'רבי, הוסיף שחלק מהתקציב של התוכנית צריך להפנות עבור איתור וגיוס  מנהל החטיבה, שר שלום

של הנערים.  אבי מוסן, מנהל האגף לחינוך וקהילה, הוסיף שהשאיפה שיצטרפו לתוכנית כמה שיותר 
רשויות וגופים מפעילים ולשלב כמה שיותר נערים, כשבתוכנית העבודה מופיע הנושא של גיוס ואיתור 

ובי קונוביץ, מהייעוץ המשפטי של החטיבה הבהיר שהתהליך נעשה דו שלבי, קודם כל הנערים.עו"ד ק
תוכנית נקודתית יחד עם היועצת ציפי נחשון גליק, שהגוף הזוכה עושה תהליך של הערכות וקליטה יחד 

עם הרשות, כולל הערכות לקליטת אנשי מקצוע עובד סוציאלי מלווה ויועצים בהתאם לצורך, כמו כן 
 לקבל אישורים ונספח ביטוחי לכל נער בהתאם לגיל ואופי הפעילות.צריך 

 
יו"ר הועדה, מר שמואל ליטוב, הציע לעבור למודל של מתן שכר לנערים על העבודה וסיכם את החלק 
הראשון בדיון שלאחר שהרשות המקומית תביא רשימה של נערים ונערות תיעשה פעילות של איתור 

מהתקציב של התוכנית, וגורמי המקצוע יפעלו לזרז מול כל גוף מפעיל את  וגיוס של הנערים שיהיה חלק
הנספח הביטוחי, בנוסף תהיה הכוונה והערכה של מנהל החטיבה עם גורמי המקצוע לקדם וליישם את 

במרכזי השדה של קק"ל ולאבחן נערים לגבי שאיפות   ODTהתוכנית, עוד הוסיף שאפשר לעשות מפגש  
 תעסוקה שלהם.

ידיד, רכז פעילות החוות מטעם חטיבת מפ"ק, עדכן שדיבר עם מנהלי המרחבים והיערנים לשלב  אלי 
את הנערים בעבודות בשטחי קק"ל ולהכשיר כוח עתידי צעיר בתוך מפ"ק, העבודה היא דינאמית 

 ומשתנה בהתאם לצורך ומחכים לאותם נערים להתחיל לעבוד ולהתמקצע, 
ר, האם מעבר למשימות שמחכות לביצוע וחלקם מתבצעות מצורך לשאלת חברת הועדה, רונית בויטנ

השעה, נדרשת עוד הערכות מצידם של היערנים לקלוט את הנערים, השיב שהנציג של הגוף המפעיל 
אמור לבוא לשטח עם הנערים למפגש עם מנהל המחוז או היערן ויחד לשלב אותם בבנק העבודות 

 הנצרך באותו זמן. 
 

שמואל ליטוב, לגבי האינטראקציה של הנערים עם היערנים מעבר לעבודה פיזית  לשאלת יו"ר הועדה,
סתמית, השיב אלי ידיד שהמטרה היא למקצע את הנערים ולתת להם משמעות וחזון עתידי כמו יערני 

 עתיד ולוחמי אש בהתאם לנהלי קק"ל.
שרויות לשילוב הנערים יו"ר הועדה הוסיף שהכלי המרכזי בתוכנית זו גמישות כדי למצות את כל האפ

ולתת להם אופק עתידי, כמו כן עדכן על סיור שערך בחוות וההשתוקקות של מנהלי המקום לעבוד 
 בשיתוף מלא באופן מיידי.

 
לשאלת חבר הועדה, יזהר הס, איפה ממוקמים החוות והאם חלקם משתייכים לנוער הגבעות? השיב 

פיקוח של קק"ל במטרה חינוכית להשיב את הנערים יו"ר הועדה שכל הפעילות נעשית במיזם משותף וב
 למסגרת נורמטיבית.

שמעון אבוחצירה דיווח על חוות רימון במושב גומז וחווה בבית זית, בנוסף מתקיים מיזם משותף עם 
שנות לימוד ולהוציא תעודת  12בני נוער שבאו לרכוש השכלה  45ישיבת ציון ומטע, הפרויקט פועל עם 

נערים באישור ממשרד הרווחה, וטיול במסגרת העשרה  20קורס רתכות בחוות ל בגרות, בנוסף יש
והעצמה יחד עם קצין הגנה מרחבית, עוד אמר שיש בקשה ממנהלי אגפים ברווחה ובחינוך ברשויות 

 שנחשפים לתוכנית לשתף פעולה ורואים בו פתרון אמיתי שלא נעשה עד עכשיו לאותם נערים.
  

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 



     

 

  

 

07/09/2022 
 

 תאריך:
 

   

       

 

11:32 
 

 שעה:
 

   

       

        

   

 מזכירות החברה
  

 

  

 3 עמוד
 

 

  

 

  
 

 221170301/4החלטה מס' 
 

    

 סיכום הישיבה וההחלטות שהוצגו על ידי יו"ר הועדה מר שמואל ליטוב:
 . חברי הועדה יקבלו העתק של הקול קורא והפניה לרשויות.1
 . על גורמי המקצוע לזרז את נושא הביטוח מול הגופים המפעילים.2
 תפגיש ותדאג לעבודה לנערים בשטחי קק"ל מול מנהלי המחוז והיערנים. . חטיבת מפ"ק3

 

 

    

  

 

 הצבעה:

 אושר פה אחד
 

    

 

 
  

    
  

       

 

 כותב/ת הפרוטוקול: אליהו גפני
 

   

       

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
 
 
 
 

___________________ 
 שמואל ליטוב, יו"ר הוועדה

 




